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Nola irabazten den garrantzitsua dela dio Lillok. ASIER IMAZ

Europako orkestrarako hautapobretan 500 perkusio jotzailek hartu zuten parte. IGOR AGIRRE

Justo Lillo Tolosa CF-ko entrenatzailea

«Entrenatzailea egokitu
behar da jokalarietara» 
2015-16 denboraldian Tolosako CF-ko Erregional
Ohorezko Mailako taldea gidatuko du tolosarrak 7

Bidania-Goiatzen,
adinekoak pantailara 
Hamalau adinekoren ahotsak bildu dituzte ‘Bidania-
Goiatz iraganari hautsa kenduz’ dokumentalean 3

«Egunero entseatu behar da,
kirola bezalakoa da hau»
Euskadiko Gazte Orkestran eta Espainiako Gazte Orkestran aritutakoak
Europako Gustav Mahler Gazte Orkestra ere gehitu dio curriculumari 4-5

Igor Arostegi Perkusio jotzailea

Usabal Kirolgunearen 10. urteurrena
ospatzeko festa izango da larunbatean
Hamar urtetan 10.000 bazkide eta egunero 
1.100 erabiltzaile lortu ditu Tolosako kirolguneak 2



10. urteurrena bete
du kirolguneak, eta
larunbatean festa
antolatu dute,
hamarkada ospatzeko

ITZEA URKIZU 

2005a urrun geratzen da Tolosalde-
ko herritar gehienentzat, baina,
Usabal kiroldegia aipatzerakoan,
badirudi oraindik ere eraikin berri-
tzat dutela gehienek. 10.000 bazki-
derekin eta, egunero, 1.100 erabil-
tzailerekin, Usabalek hamarkada
beteko du aurten, eta larunbatean
bazkideekin batera ospatu nahi
dute, egun osoko egitarauarekin.

Usabal kirol espazioa sortzeko la-
nean aritu ziren zenbait udal tekni-
kari nahiz ordezkari elkartu dira,
gaur, proiektuaren nondik norakoak
azaldu eta aurrera begirako erron-
kak zehazteko. Horrela, Olatz Peon
Tolosako alkateak udalak herritarrei
eskaini beharreko oinarrizko azpie-
giturak izan ditu hizpide: «Garai har-
tan zinegotzia nintzen, eta apustu
garrantzitsua izan zen. Gaur egun
eskualde izaera hartu du Usabalek,
eta adin desberdinetako herritarren
bilgune ere bada. Beraz, proiektua
bultzatzen jarraitu behar dugu».

Olatz Peon alkatearekin batera,
Jose Ignacio Asensio kirol zinego-
tziak ere parte hartu du agerraldian,
eta kiroldegiaren historia «arrakas-
tatsua» azpimarratu nahi izan du:
«Tolosako kirolaren erdigune da, eta
10.000 bezero izateak erakusten
du, herritarren erantzun bikaina».

Egungo udal ordezkariekin bate-
ra, Usabalen sorrera prozesuan par-

te hartu zuten zenbait ere izan dira
agerraldian. Horrela, Andoni Imazek
nahiz Oscar Renedok hasierako za-
lantzak ekarri dituzte gogora. «Joxe
Gurrutxaga eta Antton Izagirreren
garaitik zetorren asmoari forma
eman genion guk, eta gaur egungo
itxura hartu zuen», azaldu du Ima-
zek. Horrela, «garapena bistakoa»
den arren, hastapenetan 5.000 har-
pidedunen muga «zalantzazkoa» iru-
ditu zitzaiela aitortu du Renedok.

1990ko hamarkadako txinparta

Ordezkari politiko batzuen zein bes-
teen ibilbidean izan dira Tolosako
Udaleko kirol teknikariak. Arantxa
Estangak ondo gogoan du kirol az-
pegitura bateratuak sortzeko lehen
txinparta noiz piztu zen: «1990ko
hamarkadan izan zen, eta hasieran
eztabaida, susmo txar nahiz kezkak
sortu ziren, baina, zorionez, gaur
egun hori da errealitatea».

Estangak aipaturiko zalantzen bi-
detik, Asier Bakaikoa kirol teknika-
riak ere kiroldegiaren kudeaketara-
ko aukerak izan ditu hizpide: «Jende
askok parte hartu du prozesu hone-
tan, eta Usabal sortu aurretik kude-
aketa akats batzuk bazirela argi ze-
goen. Baina, nola utziko genuen ku-
deaketa enpresa baten esku? Beste
lekuetako ereduaz baliatu ginen, ze-
hazki Hondarribikoaz, eta bide zuze-
na izan zen Kirolzerrekin elkartzea».

Bazkideekin itzali nahi dituzte
Usabal kiroldegiaren kandelak

Kirolzerren ordezkari nagusia
Asier Martin kudeatzailea da, Tolo-
sako Usabal kiroldegian. Bere hitze-
tan, «hasieratik baikor geunden, az-
piegitura paregabeekin, eta kirole-
an oso aktiboa den herri batekin;
lehen 4.000 bazkideak oso azkar
lortu genituen».

Horrela, hamarkada «arrakasta-
tsua» kiroldegiko bazkideekin bate-
ra ospatzeko, «festa xumea» presta-
tu dute larunbaterako, eta herrita-
rrei parte hartzeko deia egin diete
agerralditik.

Bitartean, etorkizunera begira di-
tuzten ideia eta gogoak ere azaldu
dira solasaldian. Batetik, Usabalgo
futbol zelaiko harmailak egitea izan-
go da, kiroldegirako aurreikusitako
hurrengo inbertsioa: «Udal gobernu
honek oraindik ez dauka aurrekon-
turik eta, beraz, ikusiko dugu ea zer-
bait gehiago egin daitekeen edo ez».
Izan ere, Angel De la Ozek diseinatu-
riko laugarren fase baten aurre-
proiektu bat bada Usabalen eta,
bertan, BPX gunea, patinaje gunea
eta aisialdi gune bat eraikiko lirate-

ke, egitasmo horri jarraituz gero.
Bestalde, Tolosako Udalak herri-

tar guztien iritzia jaso nahi du Usa-
bal kiroldegiaren inguruan, Garden-
tasun eta Parte hartze batzorde be-
rriaren eskutik: «Eskuorri bat
banatuko dugu postontzietan, eta
zenbait galderari erantzun beharko
diete tolosarrek». Iritziak, berriz,
Usabalen eta udaletxean ezarriko
dituzten postontzietan utzi ahal
izango dira. Parte hartzaileen arte-
an, Bide Goxo jatetxean bi otordu
hozkatuko dituzte.

Asensio, Estanga, Peon, Imaz, Renedo, Bakaikoa eta Martin elkartu ziren Usabalen 10 urteak errepasatzeko. I. URKIZU

ALOKAGAI

Pisua Anoetan: Pisu bat alokagai
dago Anoetan, erabat berrituta eta
bizitzeko egokituta. Prezioa: 550
euro hilean. 
Telefonoa: 663 49 84 05.

IKASTAROAK

Nordic Walking: Tolosan oinarrizko
ikastaroa, larunbatean, 09:00-
12:00. Manu: 675 70 15 20.

Iragarki 
laburrak

Tolosa
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I. URKIZU 

Badira, jada, zenbait hilabete, Eus-
ko Jaurlaritzak Suhiltzaile Lege be-
rria sortzeari ekin zionez geroztik,
eta zirriborroa prest dute jada. 

Suhiltzaile Lege berriak
protestak sortu ditu

Eusko Jaurlaritzak
sortutako zirriborraren
aurka protestan dira
Tolosako suhiltzaileak 

Lege berriak, hasieratik aurkako
iritziak piztu zituen Euskal Autono-
mia Erkidegoko suhiltzaileen arte-
an, eta Tolosako parkeak ere bat
egin du protestekin. 

Besteak beste, «legea suhiltzaile-

ok kontuan hartu gabe» idaztea gai-
tzetsi dute, eta hiruzpalau artikulu
zehatzetan erabat desados azaldu:
«Batetik, hiritarren segurtasuna ez
du bermatuko lege berriak. Izan ere,
suhiltzaileei lan kontratu partzialak

egitea ahalbidetuko du, eta orduz
orduko kontratuak egitea ere bai.
Horrenbestez, prekarietatea susta-
tuko du legeak», azaldu dute Tolosa-
ko parkeko suhiltzaileek. 

Beren egoitza inguratzen duen
hesia erabili dute aldarriak kalera
ere ateratzeko, izan ere, «Jaurlari-
tzak jarrera itxia azaltzen du, mo-
mentuz». 

Hala ere, EAEko parke guztietako
ordezkariak lanean ari dira eta, jada
antolaturiko mobilizazioekin batera,
Eusko Jaurlaritzarekin negoziazio
mahaia osatzea da suhiltzaile eta
sindikatuen helbururik behinena. 

Tolosako parkeko pankartak adierazten du suhiltzaileen egonezina. I. URKIZU
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Dokumentalaren kartela, parte hartzen duten protagonistekin. ATARIA

IMANOL GARCIA LANDA  
BIDANIA-GOIATZ

Bidania-Goiatz kultur astean murgil-
duta dago, eta ekitaldi nagusietako
bat bihar izango da: Bidania-Goiatz,
iraganari hautsa kenduz izeneko
dokumentalaren emanaldia. Herri-
ko hamalau adineko dira protago-
nistak eta beraien bizipenak jaso di-
tuzte ikus-entzunezkoan. Saiaz
Mankomunitatea eta Bidania-Goiaz-
ko Udalaren arteko lankidetzan
eman da aurrera proiektua.

Elena Rikondo gizarte langileak
eta dokumentaleko zuzendarietako
batek azaldu duenez, «helburu na-
gusia adinekoen bizipenak zuzene-
an jasotzea izan da. Herriko historia,
pasadizoak, euskara, beraiek era-
biltzen dituzten espresioak jaso-
tzea». Josu Eskibel da beste zuzen-
daria eta grabaketaren arduraduna;
bideo eta argazki postprodukzioan
Sendoa Lusarreta aritu da eta pro-
dukzioan Iban Urdapilletak lagundu
du.

Grabaketak leku ezberdinetan
egin dira: etxeko sukaldeetan, uda-
leko osoko bilkura gelan, elkarte  ba-
tean... «Hasieran pixka bat lotsatuta
zeuden, tramankulu guztiak ikusita,
baina gero oso eroso egon dira. Be-
raientzat iraganari buruz hitz egitea
erosoa izan da», azaldu du Rikon-

dok. Atal ezberdinak azaltzen dira
dokumentalean. Negua, herriko fes-
tak, gerra, eskola eta emakumea,
kooperatiba... «Bukaera oso polita
eman zaio pasadizoekin. Guretzat
garrantzitsua zen modu positibo ba-
tean bukatzea. Garaiak gogorrak zi-
ren, eta gerrari buruz ere hitz egin
dute. Nahi genuen ondorio positibo-
ak ateratzea, hau da, nola bizi ziren
eta nola egin zuten aurre bizitzari»,
esan du Rikondok. Milagros Larrar-
te da dokumentalean parte hartu
duen adinetako bat. Oso gogoan
ditu iraganeko zenbait pasarte: «An-
dereñoak esaten zidan azkarra nin-
tzela, baina nagia». Eskolan gaztela-
niaz ikasten zuten eta andereñoen
izenak buruz dakizki. 

Dokumentalaren aurrestreinal-

Herriko iraganari begira,
hamalau adinekoen ahotik
‘Bidania-Goiatz,
iraganari hautsa
kenduz’ dokumentala,
bihar eskolan 

ERREDAKZIOA BEDAIO

Eguraldi ezin hobean egin zuten
igandean Bedaion VIII. Raid laster-
keta. 36 zaldik hartu zuten parte eta
emaitza desberdinekin burutu zituz-
ten Artubi Kultur elkartekoek antola-
turiko 30 kilometroak.

Leitza, Irun, Errenteria, Oiartzun,
Zubieta, Urnieta, Lasarte eta Tolo-
saldeko beste hainbat herritik joan

36 parte hartzaile Bedaioko
Zaldi Raid lasterketan  
Zaldunen bi herenak
emakumezkoak izan
direla nabarmendu
dute antolatzaileek 

ziren parte hartzaileak Bedaiora,
proban parte hartzera.

Goizeko zortzietan hasi ziren iris-
ten auto eta zaldi gurdiak, eta albai-
tarien azterketa pasa ondoren, be-
deratziak aldera hasi ziren lasterke-
tako irteera puntutik pasatzen.

Antolatzaileek nabarmendu dute
emakumearen parte hartzea nagu-
sia izan zela: «Beste hainbat kirol
eta probatan ez bezala, Bedaioko
Raidean bi herenak emakumezko-
ak izan dira».

Bederatzi urteko hiru zaldun ere
izan ziren Bedaion, haien trebezia
erakutsiz proba ederki burutu zute-
nak. «Jolasa afizio bihurtzeko

IRAILAK 24, BIHAR

21:00. Bidania-Goiatz, iraganari
hautsa kenduz herriko adinekoen
dokumentalaren emanaldia, Txin-
korta ikastetxean.

IRAILAK 25, OSTIRALA

19:00. Goiazko frontoian argazkien
erakusketa eta sariak banatzea. Bi
sari 12 urte artekoentzat eta beste
bi, 12 urtetik gorakoentzat. Ondo-
ren, pintxo, edaria eta postreak.

IRAILAK 26, LARUNBATA

15:30. Bidaniako frontoian hau-
rrentzat ekintzak: pista bilaketak
eta jolasak (eguraldi txarra bada ka-
raokea); panelen margoketa eta
txokolate jatea.

IRAILAK 27, IGANDEA

Goiz guzttian zehar Goiazko plazan
azoka izango da. Sagardo eta talo
egileak, sardin jatea, eta hainbat
postu egongo dira.

Egitaraua

nahian gustura bedaiotarrak», azal-
du dute Artubi elkartetik. «Urtez urte
dudarik gabe gora doan proba izan
ohi da Bedaioko Raida».

Proba bukatu ondoren, giro ede-
rrean Abaetxe jatetxean zaldi festa
jarraitzeko asmoa zutenek bazkari
eder bat izan zuten, arratsalde giroa
luzatuz.

Artubi elkarteko kideek eskerrak
eman nahi dizkie parte harturiko
guztiei, hurrengo urtean errepika-
tzeko asmotan geratu baitira. «Eta
nola ez, bertako laguntzaile guztiei,
bedaiotarrik gabe ez baitago hone-
lako zaldi lasterketarik burutzerik
eta», gaineratu dute elkartetik. Bedaioko VIII. Zaldi Raideko zenbait partaide. ATARIA

dia egin berri dute, protagonisten-
tzat eta herriko beste adinekoen-
tzat. Pilar Mendizabal Oiarzabal da
dokumentaleko beste protagonista
bat. Gustura egon zen aurrestreinal-
dian: «Arratsalde polita pasa ge-
nuen. Bestela ez nituen ikusiko bes-
te adinekoak. Barre ere egin genuen
gure burua ikusita pantailan». Men-
dizabali ondo iruditu zaio horrelako
dokumental batean adinekoen bizi-
penak jasotzea. Senitartekoek ere
gustura hartu dute proiektua, Rikon-
dok azaldu duenez: «Beraientzako
oso pozgarria izan da, ikusita bere
ama edo aita pozik horrelako proiek-
tu batean parte hartzen... Senitarte-
koentzat lekukotza hori ere hor ge-
ratzen da. Hori ondo gordeta geratu-
ko da». 

Rikondok gaineratu duenez, «do-
kumentala oso txukuna da, oso
ondo egina dago; argazki zaharrak
ere sartu dira. Oroimen historikoari
begira garrantzia duela nabarmen-
du du: «Hurrengo belaunaldientzat
oso interesgarria da entzutea jende
horrek zer bizipen izan zituen, zer
balore zituzten, beraien bizi baldin-
tzak. Nik uste dut balore izugarria
duela». 

Biharko emanaldia irekia da nahi
duenarentzat. Ezin duenak bertara-
tu, aukera izango du DVD edo USB
formatuan eskuratzeko. «Grabazio-
an parte hartu dutenei eman egingo
zaie, eta bestela erosteko aukera
izango da, DVDa 10 eurotan eta
USBa 12 eurotan. Diru horrekin do-
kumentala egiteak eragin dituen

gastuei aurre egiteko erabiliko da»,
zehaztu du Rikondok. Ostegunetik
aurrera herriko ostatuetan, Goiaz-
koan eta Bidanikoan, jarriko dira
salgai. 

Kultur astea, igandera arte

Biharko dokumentalaren ondoren,
kultur asteak bere bideari jarraituko
dio igandera arte. Ostiralean argaz-
ki lehiaketako sari banaketa eta era-
kusketa izango dira, larunbatean
haurrei zuzendutako jolasak eta jar-
duerak, eta igandean, ohi bezala,
Goiazko plazan egiten den azoka be-
reziarekin amaituko da. 



Igor Arostegi • Perkusio jotzailea

«Txikitatik erakusten digute
lehiaketa modukoa dela

musikarien mundua»
Euskadiko Gazte Orkestran eta Espainiako Gazte Orkestran ibili ondoren, 

Europako Gustav Mahler Gazte Orkestrara jauzi egin du Igor Arostegi perkusio jotzaile tolosarrak. 
Gustora dago bizitako esperientziarekin eta bertan egindako lanarekin.

IGOR AGIRRE TOLOSA

Udan zehar Europan barrena kon-
tzertuak jotzen ibili da Igor Arostegi
(Tolosa, 1990) Gustav Mahler Gazte
Orkestra (GMJO) famatuarekin. To-
losako Eduardo Mokoroa Udal Musi-
ka Eskolan egin dugu hitzordua be-
rarekin. 

Bira luze baten ondoren ere, ez
ditu albo batera utzi perkusio tres-
nak eta bere entsegua etenda, tarte
bat egin digu elkarrizketarako: «Egu-
nero entseatu beharra dago, kirola
bezalakoxea da hau».
Historia duen orkestra da Gustav

Mahler Gazte Orkestra ezta?

Austrian du egoitza orkestrak. Hala
ere, Claudio Abbado zuzendari ita-
liarrak sortu zuen 1986. urtean.
Prestigio handiko zuzendaria da Ab-
bado eta bere asmoa zen goi maila-
ko gazte orkestra bat sortzea. Era-
kundeen laguntzarekin, aurrera ate-
ra zuen proiektua eta ordutik hona,
sona handia lortu du taldeak. 

Gaur egun, hiruzpalau asteko bi
edo hiru bira egiten ditu orkestra ho-
nek urtean zehar. Bira bakoitzeko,
Europa guztian zehar jotzen hasi au-
rretik, topaketa bat antolatzen da
entseguak egiteko. Hasieran, ira-
kasle batzuen laguntzaz egiten dira
entseguak. Ondoren, zuzendari la-
guntzailearekin eta azkenik, zuzen-
daria iristen da.
Oraingoan, non eskaini dituzue

kontzertuak? 

Bolzanon elkartu gara entseguak
egiteko, Italiako iparraldean. Ondo-

edozein orkestratako hautaprobeta-
ra aurkeztu aurretik hautaketa ego-
ten da, curriculumaren araberakoa.
Beraz, proba egiteko aukera izatea
ere zaila izaten da eta ez dute hain
erraz uzten azterketa horietara aur-
kezten. Orkestra honekin jo izanak,
adibidez, balio handia du curriculu-
merako eta beste orkestretako pro-
betara aurkezten naizenerako.
Lehen aldia da Gustav Mahler Gaz-

te Orkestraren probetara aurkez-

ten zarela?

Bai. Egia esan, noizbait saiatu nahi
nuen eta proba egiteko aukera Zuri-
chen, Berlinen, Amsterdamen eta
Vienan soilik zegoen. Berlinen egin
nuen proba azaroan, ondoen zetor-
kidan data zelako eta urtarrilean
esan zidaten aukeratua izan nintze-
la. Aste Santuan beste bira bat egin
zuen orkestrak, baina ezin izan nin-
tzen joan Euskadiko Orkestrarekin
jotzen nengoelako.
Nola izan zenuen proben berri?

Orkestren mundu hau nolakoa den
denborarekin ikasten duzu. Hama-
zazpi urterekin hasi nintzenean ezer
gutxi nekien gaiaz. Irakasle eta lagu-
nei esker, urteen poderioz joan naiz
orkestrak eta beren funtzionamen-
dua ezagutzen.
Zenbat perkusio jotzaile zeunde-

ten orkestran?

Hiru perkusio jotzaile egon gara uda
honetako biran. Obra batean perku-
sio jotzaile bakarraren beharra ze-
goen; beste batean bik, soilik, jotzen
genuen; baina errepertorioaren ara-
bera, gehienez hiru behar ziren bira

ren Austrian, Italian, Alemanian, Sui-
tzan eta Herberehetan jo ditugu
kontzertuak. Asko bidaiatu behar
izan dugu.

Nola sortzen da maila horretako

orkestra batean jotzen hasteko

aukera?

Proben bidez izan ohi da. Hala ere,

guztiko kontzertuetan aritu ahal iza-
teko.. 

Han esandakoaren arabera, hau-
taprobetara aurkezteko asmoarekin
500 perkusio jotzaile inguru omen
geunden. Ordea, gutxiagok egin
ahal izan genuen azterketa.
Nongo musikariak zeundeten?

Europa guztiko 100 musikari elkar-
tu gara bira honetan. Europan ikas-
ten duten mundu osoko musikariak
aukeratzen dituzte, hala ere. Gaine-
ra, oso ohikoa ez bada ere, bi euskal
herritar egon gara bertan. 
Zein hizkuntzatan hitz egiten du-

zue denon artean?

Ingelesa da hizkuntza estandarra,
nahiz eta ni ez naizen oso trebea in-
gelesarekin. Hala ere, oso tekniko-
ak dira gauzak entseguetan eta az-
ken finean, musikaz ari gara hizke-
tan. Horrenbeste urteren ondoren,
hala nola, elkar ulertzen dugu. Kei-
nuekin eta hitz solteekin ere saia-
tzen gara ulertarazten.
Zein da GMJOren zuzendaria?

Orkestra honek ez du zuzendari fin-
korik. Bira bakoitzean zuzendari
gonbidatu batek zuzentzen du Gus-
tav Mahler Gazte Orkestra. Oraingo
honetan, Herbert Blomstedt suedia-
rraren zuzendaritzapean jo dugu.
Egia esan, zur eta lur utzi nau gizo-
nak. 88 urterekin buruz zuzentzen
zuen orkestra ordu eta erdiko sinfo-
nian. Musikariok baino energia
gehiago du, ikaragarria izan da. Izen
handiko zuzendaria da eta punta-
puntako orkestra guztiak zuzendu
ditu. Nabaritzen da esperientzia
hori, ez baitzen behin ere nahastu
eta ez baitzuen akats txikienik ere
egin.
Euskadiko Orkestrarekin ere jo

izan duzu.

Bai, perkusio jotzaile gehiago behar
izan dituztenetan jo izan dut. Inter-
pretatu beharreko obraren arabera,
perkusio jotzaile gehiago behar iza-
ten dira eta Euskadiko Orkestrak lau
perkusio-jole ditu momentu hone-
tan. Jo behar duten programak ho-
rrela eskatzen duenean deitu izan
didate beraiekin jotzeko. Horretara-
ko ere froga batzuk gainditu behar
izan nituen 2012an.

Orkestren munduan etengabe az-

terketak egiten ari zarete orduan.

Bai, hala da. Ikasten jarraitzea ga-
rrantzitsua da, forman mantentze-
ko. Nik beti alderatzen dut musika-
ria kirolariarekin. Praktikatzez uzten
baduzu, gainbehera berehala naba-
ritzen da. Mantendu eta hobetu egin
behar da ahal bada, froga deialdi
bat dagoenerako prest egon behar
baitugu beti. 

Azken finean, txikitatik erakusten
digute lehiaketa modukoa dela mu-
sikarien mundu hau, frogak gaindi-
tzen ari baikara etengabe: erdi mai-
la ikasten hasteko, proba bat gaindi-
tu behar duzu; goi maila edo
unibertsitate maila egiteko, proba
gainditu eta gainera notarik onena
lortu behar duzu, plazak oso muga-
tuak baitira. Espainiako Estatuan,
autonomia erkidego bakoitzeko, goi
mailako eskola bakarra dago. 
Esperientzia handitzen ari zara or-

kestretan.

Euskadiko Gazte Orkestran lau 
urtez aritu naiz. Ondoren, Espainia-
ko Gazte Orkestran beste hiru urte
egin ditut eta uda honetan, Gustav
Mahler Gazte Orkestrara egin dut
salto. Orain arte ez ditut proba asko
egin, baina ongi atera zaizkit eginda-
koak.

Orkestra profesionaletan, Bilbo-
ko, Nafarroako eta Euskadiko Or-
kestrekin jotzen dut noizean behin.
Urrian, estreinakoz, Galiziako Orkes-
trarekin joko dut. Espainiako Esta-
tuan puntakoenen artean dago Gali-
ziakoa.
Hemen baino balio gehiago ema-

ten al zaie orkestrei Europako

beste lekuetan?

Bai. Kultura kontua dela uste dut.
Europako gainerako auditoriumeta-
ra adin guztietako pertsonak joaten
dira kontzertuak entzutera. Hemen,
nekez ikusten dira gazteak orkes-
trak entzuten; publikoa heldua da
gehienetan. Europako beste esta-
tuetan zaletasun gehiago dago eta
horren ondorioz, orkestra gehiago
daude. 

Gustav Mahler Gazte Orkestraren
azken birako kontzertuetan jende
asko egon da entzuten. Famatua da

orkestra eta jarraitzaile asko ditu.
Hala ere, Europako beste hainbat
tokitan, auditoriumak beteta daude
beti eta hemen, areto ez beteetan
jotzea egokitu zait askotan. Publiko-
ko jendea ere adituagoa dela suma-
tzen dut kanpoan. 

Adibidez, niri asko harritu zidan
Berlinen ikusitakoak. Metroko gera-
leku bakoitzean dauden bost karte-
letik lau, orkestren kontzertuenak
dira. Hemen, hamaika kontzerturen
kartelak ikusten ditugu, baina nor-
malean, ez dira orkestrenak izaten.
Posible al da musikari profesional

batek orkestretan joaz bizimodua

aurrera ateratzea?

Bai, orkestraren batean postu fin-
koa duenak bai. Beren entsegu or-
duak, ikasteko orduak eta kontzer-
tuak soldatapean dituzte horiek.

Postu finkorik ez dugunok, aldiz,
ikasten jarraitzea besterik ez dugu,
inoiz posturen baten aukera baldin
dago prest egoteko. Bitartean, dei-
tzen diguten orkestrekin jotzea bes-
terik ez dugu gainontzekook.
Zertan zabiltza orain?

Orkestrekin jotzeaz gain, perkusio
irakasle moduan klaseak ematen
ditut astean pare bat egunetan. Ho-
rretaz aparte, musika garaikidea jo-
tzen dugun Xare laborategia sortu
genuen Musikenen ikasi genuen la-
gun batzuk eta Iko izeneko perkusio
laukote batean ere jotzen dut.
Lortzen al duzu momenturen bate-

an musika burutik kentzea?

Ez, eta hori da zailena. Normalean
gainera, gaua iritsi eta buruan iza-
ten dut egunean zehar ikasten edo
entseatzen egon naizen hori. Edo-
zeini, kantu bat entzun ondoren bu-
ruan sartzen bazaio... imajinatu mu-
sikari bati, horrenbeste aldiz pasar-
te bat errepikatzen egon eta gero!
Ofizioa da dagoeneko zuretzat mu-

sika.

Afizio moduan hasi nintzen musikan
eta jarraitzen dut. Baina orain, ofizio
bilakatzen ari da. Honek dakarrena
da, batzuetan gehiago gustatzen
zaizula jotzen ari zarena eta beste
batzuetan, gutxiago. Orain, ordea,
denetik jo behar dudan momentua
iritsi da.

IGOR AGIRRE

Tolosaldea

�2015eko irailaren 23a, asteazkena / Tolosaldeko Ataria    5

Tolosaldea

�4 2015eko irailaren 23a, asteazkena / Tolosaldeko Ataria

ENERITZ MAIZ ALEGIA / ASTEASU

Alegiako herriak, Barazki eta Arti-
sau azoka hartuko du igandean, he-
rriko plazan. 10:00etatik aurrera,
herriko nahiz kanpoko nekazari eta
artisauek beren postuak dotore-do-
tore jarriko dituzte. Ikusi edota ber-
tako produktuak erosteko aukera
eskainiko dute. Barazkiez gain, sa-
gardoa, bitxiak, egur lanak, xaboi
naturala, gozoak, eztia, mondejo-
ak,... hogeita zazpi postu egongo
dira guztira, 14:00ak bitartean.
Erosketak egiten dituztenei zenba-
kidun txartelak emango dizkiete,
eta postuetako produktuekin osatu-
tako saski bat zozketatuko dute,
13:00etan.  

Derrigorrezko Bigarren Hezkun-
tzako ikasleek ere beraien postua
jarriko dute pintxoak eta edaria sal-
duz. Ateratzen duten dirua, ikastur-
te amaieran egingo duten bidaiara-
ko erabiliko dute. Bestetik, ordea,
taloen postu bat ere izango da.
12:00etan, berriz, herritar guztiei
kantu jiran parte hartzeko deia egin
diete. Loatzo musika eskolako triki-
tilarien laguntza izango dute horre-
tarako, eta prestatu dituzten abes-
tien liburuxkak ere banatuko dituz-
te. Aldez aurretik eskuratu nahi
duenak kultur etxetik pasa beharko
du. Eguraldi txarra egingo balu, pilo-
talekuan izango litzateke azoka.

Aukera zabala, Asteasun

Sona handiko azoka eguna izan ohi
da iraileko azken igandean, Astea-
sun. Ganadua, artisautza, elika-
gaiak,... denetarik izan ohi da, eta

guztira 55 bat postu izango dira he-
rriko gune ezberdinetan banatuta.
Giroa alaitzeko, trikiti doinurik ere
ez da faltako, eta azoka eta ganadu
erakusketaren irekiera 10:00etan
egingo dute.

11:00etarako txekorra erreta
izango dute, eta pintxoak erosteko
aukera paregabea izango da, pos-
tuz postuko ibilbidea asetzeko. Pi-
par erretzailea ere etorriko da Aste-
asura.

Azken urteetan, Arroz esne lehia-
keta egiten da azoka egunean, eta
sari banaketa 12:00etan egingo
dute. Lehiaketan parte hartzeko
nahikoa izango da 11:00ak baino
lehen etxean egindako arroz esnea
pilotalekuan aurkeztea.

Behin arroz esneko sariak bana-
tuta, 12:30ean, esne behien era-
kustaldia izango da, eta guztiak ere
Asteasuko baserrietako behiak
izango dira. Honez gain, herrikoak
diren ardiak, ahuntzak, behiak, idi
pareak, zaldiak,... ikusgai egongo
dira. 

Eta bazkaltzeko tartea hartu os-
tean, 17:30ean, aurtengoan berri-

Alegian eta Asteasun,
igandea, azoka 
eguna izango da 
Alegian goizez egingo
dute azoka, eta
Asteasun egun osoan
izango da festa usaina

Iazko azokan herritar batek jarritako barazkien postua. PATXI RENOBALES

ALEGIA

10:00-14:00. Herriko eta kanpotik
etorritako 27 postu izango dira, pla-
zan. Era guztietako produktuak ja-
rriko dituzte, eta erosleen artean
saski bat eder bat zozketatuko da,
13:00etan. Eta 12:00etan, kantu
jira egingo dute.

ASTEASU

10:00. Azoka eta ganadu erakus-
ketaren irekiera.
11:00. Txekorra erreko dute, eta
pintxoak salgai jarriko dituzte.
12:00. Arroz esne lehiaketaren sari
banaketa.
12:30. Esne behien erakustaldia.
17:30. Euskal Herriko Zaldi Team
Penning Wester erakustaldia.

Irailak 27, igandea

kuntza bat izango da. Euskal Herriko
Zaldi Team Penning Wester erakus-
taldiaz gozatzeko aukera izango da
Ibargaiko soroan.



Igor Arostegi • Perkusio jotzailea

«Txikitatik erakusten digute
lehiaketa modukoa dela

musikarien mundua»
Euskadiko Gazte Orkestran eta Espainiako Gazte Orkestran ibili ondoren, 

Europako Gustav Mahler Gazte Orkestrara jauzi egin du Igor Arostegi perkusio jotzaile tolosarrak. 
Gustora dago bizitako esperientziarekin eta bertan egindako lanarekin.

IGOR AGIRRE TOLOSA

Udan zehar Europan barrena kon-
tzertuak jotzen ibili da Igor Arostegi
(Tolosa, 1990) Gustav Mahler Gazte
Orkestra (GMJO) famatuarekin. To-
losako Eduardo Mokoroa Udal Musi-
ka Eskolan egin dugu hitzordua be-
rarekin. 

Bira luze baten ondoren ere, ez
ditu albo batera utzi perkusio tres-
nak eta bere entsegua etenda, tarte
bat egin digu elkarrizketarako: «Egu-
nero entseatu beharra dago, kirola
bezalakoxea da hau».
Historia duen orkestra da Gustav

Mahler Gazte Orkestra ezta?

Austrian du egoitza orkestrak. Hala
ere, Claudio Abbado zuzendari ita-
liarrak sortu zuen 1986. urtean.
Prestigio handiko zuzendaria da Ab-
bado eta bere asmoa zen goi maila-
ko gazte orkestra bat sortzea. Era-
kundeen laguntzarekin, aurrera ate-
ra zuen proiektua eta ordutik hona,
sona handia lortu du taldeak. 

Gaur egun, hiruzpalau asteko bi
edo hiru bira egiten ditu orkestra ho-
nek urtean zehar. Bira bakoitzeko,
Europa guztian zehar jotzen hasi au-
rretik, topaketa bat antolatzen da
entseguak egiteko. Hasieran, ira-
kasle batzuen laguntzaz egiten dira
entseguak. Ondoren, zuzendari la-
guntzailearekin eta azkenik, zuzen-
daria iristen da.
Oraingoan, non eskaini dituzue

kontzertuak? 

Bolzanon elkartu gara entseguak
egiteko, Italiako iparraldean. Ondo-

edozein orkestratako hautaprobeta-
ra aurkeztu aurretik hautaketa ego-
ten da, curriculumaren araberakoa.
Beraz, proba egiteko aukera izatea
ere zaila izaten da eta ez dute hain
erraz uzten azterketa horietara aur-
kezten. Orkestra honekin jo izanak,
adibidez, balio handia du curriculu-
merako eta beste orkestretako pro-
betara aurkezten naizenerako.
Lehen aldia da Gustav Mahler Gaz-

te Orkestraren probetara aurkez-

ten zarela?

Bai. Egia esan, noizbait saiatu nahi
nuen eta proba egiteko aukera Zuri-
chen, Berlinen, Amsterdamen eta
Vienan soilik zegoen. Berlinen egin
nuen proba azaroan, ondoen zetor-
kidan data zelako eta urtarrilean
esan zidaten aukeratua izan nintze-
la. Aste Santuan beste bira bat egin
zuen orkestrak, baina ezin izan nin-
tzen joan Euskadiko Orkestrarekin
jotzen nengoelako.
Nola izan zenuen proben berri?

Orkestren mundu hau nolakoa den
denborarekin ikasten duzu. Hama-
zazpi urterekin hasi nintzenean ezer
gutxi nekien gaiaz. Irakasle eta lagu-
nei esker, urteen poderioz joan naiz
orkestrak eta beren funtzionamen-
dua ezagutzen.
Zenbat perkusio jotzaile zeunde-

ten orkestran?

Hiru perkusio jotzaile egon gara uda
honetako biran. Obra batean perku-
sio jotzaile bakarraren beharra ze-
goen; beste batean bik, soilik, jotzen
genuen; baina errepertorioaren ara-
bera, gehienez hiru behar ziren bira

ren Austrian, Italian, Alemanian, Sui-
tzan eta Herberehetan jo ditugu
kontzertuak. Asko bidaiatu behar
izan dugu.

Nola sortzen da maila horretako

orkestra batean jotzen hasteko

aukera?

Proben bidez izan ohi da. Hala ere,

guztiko kontzertuetan aritu ahal iza-
teko.. 

Han esandakoaren arabera, hau-
taprobetara aurkezteko asmoarekin
500 perkusio jotzaile inguru omen
geunden. Ordea, gutxiagok egin
ahal izan genuen azterketa.
Nongo musikariak zeundeten?

Europa guztiko 100 musikari elkar-
tu gara bira honetan. Europan ikas-
ten duten mundu osoko musikariak
aukeratzen dituzte, hala ere. Gaine-
ra, oso ohikoa ez bada ere, bi euskal
herritar egon gara bertan. 
Zein hizkuntzatan hitz egiten du-

zue denon artean?

Ingelesa da hizkuntza estandarra,
nahiz eta ni ez naizen oso trebea in-
gelesarekin. Hala ere, oso tekniko-
ak dira gauzak entseguetan eta az-
ken finean, musikaz ari gara hizke-
tan. Horrenbeste urteren ondoren,
hala nola, elkar ulertzen dugu. Kei-
nuekin eta hitz solteekin ere saia-
tzen gara ulertarazten.
Zein da GMJOren zuzendaria?

Orkestra honek ez du zuzendari fin-
korik. Bira bakoitzean zuzendari
gonbidatu batek zuzentzen du Gus-
tav Mahler Gazte Orkestra. Oraingo
honetan, Herbert Blomstedt suedia-
rraren zuzendaritzapean jo dugu.
Egia esan, zur eta lur utzi nau gizo-
nak. 88 urterekin buruz zuzentzen
zuen orkestra ordu eta erdiko sinfo-
nian. Musikariok baino energia
gehiago du, ikaragarria izan da. Izen
handiko zuzendaria da eta punta-
puntako orkestra guztiak zuzendu
ditu. Nabaritzen da esperientzia
hori, ez baitzen behin ere nahastu
eta ez baitzuen akats txikienik ere
egin.
Euskadiko Orkestrarekin ere jo

izan duzu.

Bai, perkusio jotzaile gehiago behar
izan dituztenetan jo izan dut. Inter-
pretatu beharreko obraren arabera,
perkusio jotzaile gehiago behar iza-
ten dira eta Euskadiko Orkestrak lau
perkusio-jole ditu momentu hone-
tan. Jo behar duten programak ho-
rrela eskatzen duenean deitu izan
didate beraiekin jotzeko. Horretara-
ko ere froga batzuk gainditu behar
izan nituen 2012an.

Orkestren munduan etengabe az-

terketak egiten ari zarete orduan.

Bai, hala da. Ikasten jarraitzea ga-
rrantzitsua da, forman mantentze-
ko. Nik beti alderatzen dut musika-
ria kirolariarekin. Praktikatzez uzten
baduzu, gainbehera berehala naba-
ritzen da. Mantendu eta hobetu egin
behar da ahal bada, froga deialdi
bat dagoenerako prest egon behar
baitugu beti. 

Azken finean, txikitatik erakusten
digute lehiaketa modukoa dela mu-
sikarien mundu hau, frogak gaindi-
tzen ari baikara etengabe: erdi mai-
la ikasten hasteko, proba bat gaindi-
tu behar duzu; goi maila edo
unibertsitate maila egiteko, proba
gainditu eta gainera notarik onena
lortu behar duzu, plazak oso muga-
tuak baitira. Espainiako Estatuan,
autonomia erkidego bakoitzeko, goi
mailako eskola bakarra dago. 
Esperientzia handitzen ari zara or-

kestretan.

Euskadiko Gazte Orkestran lau 
urtez aritu naiz. Ondoren, Espainia-
ko Gazte Orkestran beste hiru urte
egin ditut eta uda honetan, Gustav
Mahler Gazte Orkestrara egin dut
salto. Orain arte ez ditut proba asko
egin, baina ongi atera zaizkit eginda-
koak.

Orkestra profesionaletan, Bilbo-
ko, Nafarroako eta Euskadiko Or-
kestrekin jotzen dut noizean behin.
Urrian, estreinakoz, Galiziako Orkes-
trarekin joko dut. Espainiako Esta-
tuan puntakoenen artean dago Gali-
ziakoa.
Hemen baino balio gehiago ema-

ten al zaie orkestrei Europako

beste lekuetan?

Bai. Kultura kontua dela uste dut.
Europako gainerako auditoriumeta-
ra adin guztietako pertsonak joaten
dira kontzertuak entzutera. Hemen,
nekez ikusten dira gazteak orkes-
trak entzuten; publikoa heldua da
gehienetan. Europako beste esta-
tuetan zaletasun gehiago dago eta
horren ondorioz, orkestra gehiago
daude. 

Gustav Mahler Gazte Orkestraren
azken birako kontzertuetan jende
asko egon da entzuten. Famatua da

orkestra eta jarraitzaile asko ditu.
Hala ere, Europako beste hainbat
tokitan, auditoriumak beteta daude
beti eta hemen, areto ez beteetan
jotzea egokitu zait askotan. Publiko-
ko jendea ere adituagoa dela suma-
tzen dut kanpoan. 

Adibidez, niri asko harritu zidan
Berlinen ikusitakoak. Metroko gera-
leku bakoitzean dauden bost karte-
letik lau, orkestren kontzertuenak
dira. Hemen, hamaika kontzerturen
kartelak ikusten ditugu, baina nor-
malean, ez dira orkestrenak izaten.
Posible al da musikari profesional

batek orkestretan joaz bizimodua

aurrera ateratzea?

Bai, orkestraren batean postu fin-
koa duenak bai. Beren entsegu or-
duak, ikasteko orduak eta kontzer-
tuak soldatapean dituzte horiek.

Postu finkorik ez dugunok, aldiz,
ikasten jarraitzea besterik ez dugu,
inoiz posturen baten aukera baldin
dago prest egoteko. Bitartean, dei-
tzen diguten orkestrekin jotzea bes-
terik ez dugu gainontzekook.
Zertan zabiltza orain?

Orkestrekin jotzeaz gain, perkusio
irakasle moduan klaseak ematen
ditut astean pare bat egunetan. Ho-
rretaz aparte, musika garaikidea jo-
tzen dugun Xare laborategia sortu
genuen Musikenen ikasi genuen la-
gun batzuk eta Iko izeneko perkusio
laukote batean ere jotzen dut.
Lortzen al duzu momenturen bate-

an musika burutik kentzea?

Ez, eta hori da zailena. Normalean
gainera, gaua iritsi eta buruan iza-
ten dut egunean zehar ikasten edo
entseatzen egon naizen hori. Edo-
zeini, kantu bat entzun ondoren bu-
ruan sartzen bazaio... imajinatu mu-
sikari bati, horrenbeste aldiz pasar-
te bat errepikatzen egon eta gero!
Ofizioa da dagoeneko zuretzat mu-

sika.

Afizio moduan hasi nintzen musikan
eta jarraitzen dut. Baina orain, ofizio
bilakatzen ari da. Honek dakarrena
da, batzuetan gehiago gustatzen
zaizula jotzen ari zarena eta beste
batzuetan, gutxiago. Orain, ordea,
denetik jo behar dudan momentua
iritsi da.
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Alegiako herriak, Barazki eta Arti-
sau azoka hartuko du igandean, he-
rriko plazan. 10:00etatik aurrera,
herriko nahiz kanpoko nekazari eta
artisauek beren postuak dotore-do-
tore jarriko dituzte. Ikusi edota ber-
tako produktuak erosteko aukera
eskainiko dute. Barazkiez gain, sa-
gardoa, bitxiak, egur lanak, xaboi
naturala, gozoak, eztia, mondejo-
ak,... hogeita zazpi postu egongo
dira guztira, 14:00ak bitartean.
Erosketak egiten dituztenei zenba-
kidun txartelak emango dizkiete,
eta postuetako produktuekin osatu-
tako saski bat zozketatuko dute,
13:00etan.  

Derrigorrezko Bigarren Hezkun-
tzako ikasleek ere beraien postua
jarriko dute pintxoak eta edaria sal-
duz. Ateratzen duten dirua, ikastur-
te amaieran egingo duten bidaiara-
ko erabiliko dute. Bestetik, ordea,
taloen postu bat ere izango da.
12:00etan, berriz, herritar guztiei
kantu jiran parte hartzeko deia egin
diete. Loatzo musika eskolako triki-
tilarien laguntza izango dute horre-
tarako, eta prestatu dituzten abes-
tien liburuxkak ere banatuko dituz-
te. Aldez aurretik eskuratu nahi
duenak kultur etxetik pasa beharko
du. Eguraldi txarra egingo balu, pilo-
talekuan izango litzateke azoka.

Aukera zabala, Asteasun

Sona handiko azoka eguna izan ohi
da iraileko azken igandean, Astea-
sun. Ganadua, artisautza, elika-
gaiak,... denetarik izan ohi da, eta

guztira 55 bat postu izango dira he-
rriko gune ezberdinetan banatuta.
Giroa alaitzeko, trikiti doinurik ere
ez da faltako, eta azoka eta ganadu
erakusketaren irekiera 10:00etan
egingo dute.

11:00etarako txekorra erreta
izango dute, eta pintxoak erosteko
aukera paregabea izango da, pos-
tuz postuko ibilbidea asetzeko. Pi-
par erretzailea ere etorriko da Aste-
asura.

Azken urteetan, Arroz esne lehia-
keta egiten da azoka egunean, eta
sari banaketa 12:00etan egingo
dute. Lehiaketan parte hartzeko
nahikoa izango da 11:00ak baino
lehen etxean egindako arroz esnea
pilotalekuan aurkeztea.

Behin arroz esneko sariak bana-
tuta, 12:30ean, esne behien era-
kustaldia izango da, eta guztiak ere
Asteasuko baserrietako behiak
izango dira. Honez gain, herrikoak
diren ardiak, ahuntzak, behiak, idi
pareak, zaldiak,... ikusgai egongo
dira. 

Eta bazkaltzeko tartea hartu os-
tean, 17:30ean, aurtengoan berri-

Alegian eta Asteasun,
igandea, azoka 
eguna izango da 
Alegian goizez egingo
dute azoka, eta
Asteasun egun osoan
izango da festa usaina

Iazko azokan herritar batek jarritako barazkien postua. PATXI RENOBALES

ALEGIA

10:00-14:00. Herriko eta kanpotik
etorritako 27 postu izango dira, pla-
zan. Era guztietako produktuak ja-
rriko dituzte, eta erosleen artean
saski bat eder bat zozketatuko da,
13:00etan. Eta 12:00etan, kantu
jira egingo dute.

ASTEASU

10:00. Azoka eta ganadu erakus-
ketaren irekiera.
11:00. Txekorra erreko dute, eta
pintxoak salgai jarriko dituzte.
12:00. Arroz esne lehiaketaren sari
banaketa.
12:30. Esne behien erakustaldia.
17:30. Euskal Herriko Zaldi Team
Penning Wester erakustaldia.

Irailak 27, igandea

kuntza bat izango da. Euskal Herriko
Zaldi Team Penning Wester erakus-
taldiaz gozatzeko aukera izango da
Ibargaiko soroan.



Harategia erabat berritu du Barriolak, «leku goxo» bat sortzeko asmoz, argitasunarekin eta materialekin jokatu dute. M.U.

Tradizioa bezeroen eskura 

MAIER UGARTEMENDIA IBARRA

Hurbiltasuna  eta goxotasuna
dira Joxe Mari Barriolak bere
harategi eraberritua defini-

tzeko erabiltzen dituen hitzak. Due-
la hilabete inguru zabaldu zituen be-
rriro ere Ibarrako Euskal Herria kale-
an kokatuta dagoen Joxe Mari
Barriola harategiak, eta bertara sar-
tzen diren bezeroak berehala kontu-
ratzen dira harategiak itxuraz gain,
bestelako aldaketako ugari ere ja-
san dituela. 

Esaterako, sartu eta berehala iku-
si ohi den salmahaia kendu egin
dute, bezeroarekiko hurbiltasuna
lortzeko «oztopo» bat zela uste baitu
Barriolak, Horrela, tradizioa eskura
izateko «espazio gastronomiko bat»
sortu dute. Gauzak honela, duela
berrogei urte bere gurasoek abiatu
zuten bidetik, eta tradizioa eta orain
arteko produktuak albo batera utzi
gabe, «ukitu moderno» bat eman
nahi izan dio harategiari; betiere be-
zeroengana hurbiltzeko asmoz. 

Bakarra eta berezia

Aipatu bezala, Barriola harategian
ez dago salmahairik. Elikagaiak be-
zeroen eskura daude, eta harakinak
bezeroen aurrean egiten du lan, er-
dian kokatuta dagoen mahai bate-
an. Mahai horren bueltan «etxeko
sukaldeko» giroa sortzen dela dio
Barriolak. Saltzaile eta eroslearen
arteko erlazio «oso berezia» sortuz.

Honakoa aspalditik buruan zebil-
kien proiektu bat da. Beraiek ospa-
kizunetan urdaiazpikoa mozten eta
gazta dastaketak prestatzen aritzen
dira, eta hor izaten den «hurbiltasu-
na» bezeroek eta profesionalek «es-
timatu» egiten dutela ikusi izan du
beti. Hain zuzen ere, hortik sortu zi-

tzaion proiektu honetarako ideia.
Gainera, sukaldaritzan ere bertatik
bertara sortzea gero eta ohikoagoa
dela uste du, eta «nahasketa hori
ere zakuan sartuta» sortu dute eu-
ren proiektua.  

Eraberritua bada ere, lan horre-

tan ari den familiako «hirugarren ge-
nerazioa» da Barriolarena, eta ho-
rrek bera ere harategian bertan
«hazi» izana eragin du. Harategia
sortu zuten gurasoak iaz erretiratu
ziren. Hain zuzen ere, horregatik be-
rak «betidanik» ezagutu du haraki-
naren ofizioa eta «kanpoan» ere ibili
izan da harategiak ezagutzen. Ba-
rriolak, ordea, «ukitu desberdin bat»
eman nahi zion bere harategiari, eta

horretarako «oztopoak kendu» eta
«bezeroaren altura berdinean» jarri
nahi izan dute.

Estetiko ere ohiko harategietako
itxurarik ez du Barriolarenak, izan
ere, bere ustetan harategiak «ho-
tzak» iruditu izan zaizkio berari, eta
gaur egungo argiztatze sistemak eta
materialak erabiliz beraiek «leku
goxo» bat sortu nahi izan dute, beze-
roa «ondo» sentituko den leku bat. 

Maisu lana, eskulana

Ofizio asko «galtzen» ari direla uste
du Barriolak, baita harakinarena
ere, eta bide horretan «eskuekin»
egiten duten lan hori eszenatokira
«atera» eta «erakutsi» egin nahi izan
du; «ikuskizuna» eskainiz. 

Horrexegatik tradizioa eskura le-
loa bereganatu du Barriolak. Tradi-
zioa ofizioa mantentzen duen «hiru-
garren generazioa» delako eta «ber-
tako euskal produktua» ez dutelako
ahaztu nahi izan. Eta eskura, kalean
«denen eskura» dagoelako saltokia,
«eskuekin» lan egiten dutelako eta
lana «oso eskura» dagoelako.

«Harrera oso ona»

Hilabete inguru darama zabalik den-
dak, eta lehen aldiz sartzen diren
bezeroak hasiera batean harriturik
geratzen direla dio Barriolak: «Beze-
roak ez daki non dagoen bere espa-
zioa». Baina, «segituan» eta nahi
gabe», mahaiaren inguruan koka-
tzen dira. 

Honenbestez, jendeari egindako
aldaketak «asko gustatu zaizkio»,
bai betiko bezeroei eta baita berta-
ratu diren bezero berriei ere.

Barriola bera ere «oso gustura»
agertu da orain arteko erantzunare-
kin. Lan «gehiago» egiten ari dira.
Bezeroekin «oso eskertuta» dago
Barriola, eurak gabe bere proiektua
ez litzatekeelako «existituko». Balo-
razio orokorra egiteko «sei hilabete
edo urtebe» igaro beharko duen
arren, baina orain arte izandako ha-
rreragatik eta bezeoen erantzuna-
gatik «oso pozik» dago. Gainera, al-
daketa hauek guztiak eta proiektu
hau abiatzeak berari ere ilusioa
«berrpizteko» balio izan diola aitor-
tzen du Barriolak.

Bezeroekiko
gertutasuna bilatuz
erabat eraberritu dute
Barriola harategia  

M.U.  BERASTEGI

Berastegiko Udalak, Udalerri Eus-
kaldunen Mankomunitatearekin el-
karlanean, 2015-2016 ikasturtera-
ko euskara ikastaroak eskaintzea
erabaki du. Berastegi udalerri eus-
kalduna da eta 2014ko ekainetik
Uemako kide da herria.

Horregatik udalak euskarari eta
euskararen ezagutzari garrantzia
eman nahi dio eta euskara ikasteko
erraztasunak eman nahi ditu: «Gu-
rea bezalako herri euskaldunetan,
euskara ezagutzeak duen garran-
tzia kontuan hartuta, ahalegin bere-
zia egin nahi dugu herritarroi euska-
ra ikasten edo hobetzen erraztasu-
nak ematen».  

Horretarako guztirako udalak
euskalduntzeko behe, erdi eta goi
urratsetako ikastaroak eskaintzeaz
gain, bereziki atzerritarrei zuzendu-
tako AISA harrera ikastaroa ere es-
kainiko du. 

Udalak jakinarazi duenez, ikasta-
roak herrian bertan emango dira,
eta gainera, diruz lagunduko dituz-
te. Gauzak honela, interesa duen
orok irailaren 28ra arteko epea izan-
go du ikastaroetan izena emateko,
eta ondoren, izena emandako guz-
tiei bilera baterako deia egingo zaie.

Hala ere, informazio gehiago nahi
duenak udalera joan edo deitu de-
zake, 943 68 30 00 telefonora; edo
kultura@berastegi.eus helbidera
idatz dezake.  

Ekimen honekin, herritarrak eus-
kararen normalizazioan «urratsak»
ematera gonbidatu nahi dituzte.

Udalak diruz lagunduko
ditu ikastaroak eta 
izena emateko epea
zabalik dago jada

Berastegiko
Udalak euskara
ikastaroak
antolatu ditu
herritarrentzat 

Ibarraldea
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Salmahaia
bezeroekiko

hurbiltasuna lortzeko
oztopoa zen, horregatik

kendu egin dugu»
J.M. BARRIOLA • HARAKINA

Hilberriak eta urteurrenak



Kirolak
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Justo Lillo • Tolosa CF-ko entrenatzailea

«Nola irabazten den
garrantzitsua da»

Tolosa CF-en Erregional Ohorezko Mailako taldea hartu du aurten Lillok,
azken bi urteetan kadeteekin emaitza bikainak lortu ondoren

ASIER IMAZ TOLOSA

Futbol entrenatzaile bakoitzak be-
zala, Justo Lillok (Tolosa, 1960) ere
bere filosofia dauka. Bi zertzelada:
«Hobe 6-4 irabaztea 2-0 baino», eta
«helburua, hurrengo partida». 
Fitxaketak egiten saiatu al zara? 

Bi jokalari ekartzen saiatu naiz, bai-
na ez da posible izan. Erdilari bat eta
aurrelari bat. Argi nuen etorri behar
zuenak maila ona izan behar zuela,
bestela ez daukat zalantzik: etxeko
jokalariekin egin behar dugu aurre-
ra. Askotan kanpokoak hobeak dire-
la uste izaten dugu, baina hori ez da
horrela. Maila honetan ondo ibiltze-
ko, gainera, etxean badago jendea.
Nolakoa da zure taldeen jokoa? 

Ausarta. Bestela ez dut ongi pasa-
tzen. Ez zait emaitzetan bakarrik
pentsatzea gustatzen. Nola irabaz-
ten den garrantzitsua da.  
«Zelaira atera eta ongi pasa». 

Liverpool-en astero edo hilero joka-
lari gazteak etortzen ziren probak
egitera, mundu guztitik eta nazioar-
teko mailakoak. Haietatik lehen
mailara igo den bakarra ezagutzen
dut: Nabil El Zahar. Oso zaila da fut-
bolean gora iristea. Horregatik,
ondo pasatzeko esaten diet, goza-
tzeko, eta iritsi behar baldin badute
iritsiko direla; lasai egoteko.   
Zer da futbolean ondo jokatzea? 

Ondo jokatzea eta ondo lehiatzea
desberdintzen ditut nik. Niretzat ez
da kontua gol bat sartu eta abantai-
la hori mantentzea. Baloia hasiera-
tik jokatzea gustatzen zait; beldurrik
gabe. Aurkariaren areara iristeko 20
pase eman behar badira, eman egi-
ten dira. Bost pasetan iristen baga-
ra, hobe, baina 40 behar badira,
eman egiten dira. Eta horrela ez
bada egiten, gainera, benetan hase-
rretzen naiz. Baina tontoak ere ez
gara; presiopean bagaude, ez dago
arazorik baloia Tolosatik kanpora
botatzeko.  
Arriskatuz, beraz. 

Jokatzeko ideia bat izatea gustatzen
zait. Lehenik defentsa ongi antola-
turik izatea, eta zelai erdiko jokala-

riek nahiz aurrelariek askatasuna
izatea. Ez dut asko sinesten jokalari
bat postu batetik atera, hutsunea
sortu bestearentzat eta gero ez da-
kit zer egite horretan. Bai oreka bat
izaten saiatzean, jokalariak leku be-
rean pilaturik egon ez daitezen, bai-
na aske sentitzea nahi izaten dut.
Gero jokalariak ezagutzen joaten
zara, eta batek zuzendu beharreko
joera badu, esan egiten diozu.  
Lehen taldera iritsi berri honetan,

zer nolako jokalariak dituzu? 

Futbolean jokatzeko talde on bat.
Postu batzuetan gaizki gaude, atze-
an batez ere. Baina daudenak onak
dira, eta zerbait asmatu behar bada
ere, saiatuko gara. 
Atzekoak atzean, edo aukera de-

nean gora?

Aurrera joateko baimena daukate.
Are gehiago, hori egitera animatzen
ditut. Beraiek ere gola sartzea ba-
daukate, nahiz eta erdiko atzelaria
izan. Bikaina izango zen, gainera.  
Denboraldi-aurreari garrantzi be-

rezia eman diozu.  

Uztailaren 30ean hasi ginen. Ondo
joan da, partida pila jokatuz. Hasie-
ran buruan marrazki bat nuen, bai-
na pitin bat aldatu dut. Euskarri ba-
karrarekin jokatu nahi nuen, baina
birekin ari gara jokatzen.   

Zergatik aldaketa hori? 

Nire ustez, ditugun jokalarientzat
egokiagoa da hori. Horrela gehiago
aprobetxatuko ditugu.
Ez zara zurera itsutzen, beraz. 

Talde batean garrantzitsuena joka-
lariak dira. Nik egokitu behar dut, ez
beraiek. Bestela oker egongo nin-
tzake. Futbolean garrantzitsuena jo-
kalariak dira.  
Zuen kasuan, jokalari gazteak

dira gehienak. 

Denboraldi-aurre saiatu nahiz era-
kusten gaztea izanagatik lekua ira-
bazten duenarentzat dela. Ez diot
karnetari begiratzen. Denboraldiko
lehen partidan, beteranoak azken
30 minutuetan sartu nituen, eta bi-
kain erantzun zuten, taldeari lasai-
tasuna emanaz. Guztiek osatzen
dute taldea, eta hori sentitzea da ga-
rrantzitsuena.   
Baina hamaikakoan ezin denak

sartu. 

Aulkian edo harmailetan egotea go-
gorra da, baina hamaikakoan sar-
tzeko aukerak daudela ikusten
badu jokalariak, beste gauza bat
izaten da. Edozein momentutan au-

kera hori izango dutela ikusi behar
dute. 
Hamaikako finkoa baino, talde za-

balaren aldekoa zera.  

Gutxienez 15-16 jokalari edukitzea
gustatzen zait, edozeinekin konta-
tzeko. Atezainekin gertatzen den be-
zala. 
Hiru dituzu une honetan. Zein da

zure asmoa? 

Hasieran birekin geratzea zen. Bai-
na hirurak dira onak. Eurek egoera

onartzen badute, hirurekin konta-
tzen dugu. Jokatzeko aukera guztiek
izango dute. Gero, bat besteak bai-
no hobeto badago, jarraipena izan-
go du, edo alderantziz. Finean, hori
da lehiakortasuna.  
Zein da denboraldi honetako hel-

burua? 

Lehena ondo jokatzea. Taldea egin
behar da, eta gero, hurrengo parti-
dari bakarrik begiratzen diogu. Hori
jokatu ondoren, hurrengoan pentsa-
tzen hasten gara.
Aurrera eta Aretxabaleta, iazko bi

talde indartsuenak ez daude. Bai-

na goitik jaitsitakoak egongo dira. 

Sei edo zortzi talde ibiliko dira go-
ran: Elgoibar, Oiartzun, Hernani...
Touring-ek ere oso talde ona egin
duela esan didate. Goitik jaitsi dire-
nez gain, iazko talde batzuk oso
ondo indartu dira. Orioko behetik
gora igo da, eta denboraldi-aurrean
euren aurka jokatu genuen. Talde
oso indartsua zela ikusi genuen. Ho-
rrek erakusten du maila honetan ez
dagoela talde ahulik. Aberia bat
edozeinek egin diezakezu. 

ASIER IMAZ

Oso zaila da
futbolean gora

iristea; horregatik,
ondo pasatzeko 

esaten diet»

Entrenatzaileak
egokitu behar

du jokalarietara, eta ez
alderantziz; beraiek

dira garrantzitsuenak»

• «Futbola beti gustatu izan zait.
Gaztetan txapelketa herrikoietan
ibiltzen ginen, Orbela taldearekin.
Urte batean lau txapelketa irabazi
genituen. Korrika egitea ere gustu-
ko nuen, eta atletismoan, 200 me-
trotan Gipuzkoako txapeldun geldi-
tu nintzen seniorretan. Ez nitzen
ona, baina txarra ere ez».
• «Futbol entrenatzaile bezala jube-
nilekin hasi nintzen Tolosan. Baina
ez nuen ongi pasatzen; nik jokatu
egin nahi nuen. Beraz, utzi egin
nuen».
• «Prestatzaile bezala Eibar,
Athletic, Real Union, Hernani, Liver-
pool... pasa ditut 22 urte hauetan.
Batzuetan entrenatzaile laguntzaile
bezala ere ibili naiz». 
• «Duela hiru urte Tolosa CF-era
itzuli nintzen, kadeteen entrenatzai-
le bezala. Duela bi urte igotzear
egon ginen, eta iazko denboraldia
izugarria izan zen, bizi osoan gogo-
ratzeko horietakoa. 90 puntutik 83
irabazi genituen». 

Ibilbidea
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Euskarari 

Tolosaldeko
gizarte 
eragileak

Egun osoan. Euskal musika. 

12.30. Lurrean bizi, sagardoa,
gazta eta sukaldaritza makro-
biotikoa.
13.30. Gaurkoan albistegia.
17.30. Gaurkoan albistegia.
21.30. Gaurkoan albistegia.
22.00. Hubilean, Jon Plazaola.
23.30. Gaurkoan albistegia.

DEIALDIAK

ADUNA. Mugikortasun Astea.
17:00-19:00 bitartean, bizikle-
ta mantentzeko tailerra, gaur.
AMASA-VILLABONA. EH Bildu-
ren batzar irekia, 19:30ean
udaleko balio anitzeko gelan, li-
burutegi gainean. Gai zerrenda
ondorengoa izango da: hautes-
kunde orokorrak eta 2015-
16ko herriko erronkak.
ELDUAIN. Kz Gunean dinamiza-
tzailearen bisitaldia izango da
ostegunean. 16:00-17:30 bita-
tean. 
IKAZTEGIETA. Ostegunean
erretirodunek ibilaldia Errioxara
egingo dute. 08:30ean abiatu-
ko dira herritik eta Santo Do-
mingo de la Calzada eta Ezaca-
ray bisitatuko dituzte, besteak
beste.

GAUR

Eguraldi kaskarrak ja-
rraipena izango du, baina pixka-
naka hobetuko da. Goizean eta
arratsalde erdira arte zerua es-
tali samar azaldu eta zaparrada
batzuk botako ditu. Arratsalde
erditik aurrera atertzen hasi eta
eguna bukatzerako ostarteak
zabalduko dira. Haizeak berriz
ere ipar-mendebaldetik bizi sa-
mar joko du, tenperatura jaitsi-
ko da 16-18 gradutan kokatuz.

BIHAR 

Berriz eguraldi dotorea
eta eguzkitsua bueltan. Antizi-
kloiaren eraginpean jarriko gara
eta horrek egoera egonkortuko
du. Goizean behe-lainoa sortu
daiteke, baina segituan giro
eguzkitsua izango da. Haizea
ipar-ekialdetik sartuko da, ten-
peratura zertxobait igoko da, al-
tuena 20 gradutan kokatuz.

IKER IBARLUZEA

TOLOSALDEKO ATARIAK ez du bere gain
hartzen egunkarian adierazitako 

esanen eta iritzien erantzukizunik.

N. ROLDAN DE ARANGUIZ TOLOSA

Kontseiluak Donostia Zinemaldiare-
kin elkarlanean antolatzen duen
Euskaraz bizi nahi dut film labur
lehiaketaren laugarren edizioaren
sariak eman berri dira. Saritutakoen
artean dago Mattin Zeberio (Tolosa,
1999). 

Zeberiok berak Nire eguneroko
hautua film laburraren gidoia, gra-
baketa, muntaketa... lanak bere
gain hartu ditu. Eta bi hilabeteko tar-
tea eskaini dio lan horri. Lanak be-
rriz bere ordaina jaso berri du: ama-
teurren atalean, lehen saria (1.000
euro) eta epaimahaiaren hitzak:
«Filmak erritmo bizia du eta oso
ondo kontatzen du nahi duena, ale-
gia, norberak egiten duen hautua
euskaraz bizitzeko. Film dinamikoa
da, bai eta arina ere».

Musika ere mimoz aukeratua
dago, Tenporaren soinuak entzun
daitezke: «Buruan beste abesti ze-
hatz bat nuen baina copyright kon-
tuengatik ezin izan dut erabili». «Era-
bili beharrekoa mutur aurrean nuen
eta ez nintzen konturatzen, aitaren
–Juantxo Zeberio– taldean».

Bigarrengoz saritua

Gaztea izan arren, ez da ordea Ma-
ttin Zeberiok jasotzen duen lehen
saria. Elhuyarrek bultzatuta, ON

zientzia-bideo lehiaketan ere Gaz-
tea Saria jaso zuen ekainean Oroi-
mena lanarekin.

Sari hori gogoan eta Berria egun-
karian ikusitako iragarkiari helduta
ekin zion gazte tolosarrak Nire egu-
neroko hautua film labur berriaren
prestaketari. Grabaketa fasea udan
egin duela aitortu du: «Udara guz-
tian zehar, leku ezberdinetan egon
naizela aprobetxaturik irudi asko
grabatu ditut». Eta horrela da, leku
ezberdinak ekartzen ditu pantailara
Zeberiok, baita hizkuntza ezberdi-
nak ere; azken finean bere hautua
zein den argi adierazteko: euskara.

Film laburrari Nire eguneroko
hautua izenburua eman zion lelo
ona zela konbentziturik: «Egia da le-
loak dioena; egunaren amaieran ga-
rrantzia duena, zuk aukeratu duzun

‘Nire eguneroko hautua’,
euskara pantailara
Mattin Zeberioren 
‘Nire eguneroko hautua’
film laburra irabazle
amateur atalean

hori da, zure hautua dena, eta ez
besteek esaten dizutena». Mattin
Zeberioren egunaren amaieran ba-
lio duena, bere hautua dena, hiz-
kuntza da, euskara, alegia. 

1.000 euroko saria jaso du orain-
goan tolosarrak aurkeztutako lana-
ren truke eta dirua kamara berria,
ordenagailua... «kit-a osatzeko» era-
biliko du. Azken batean, biodeogin-
tzan jarraitzea da bere asmoa:
«Etorkizunean zer izango naizen ez
dakit, ez dut erabat garbi baina bi-
deogintzan asko disfrutatzen duda-
la egia da».

Zinemaldiak eta Kontseiluak antolatutako lehiaketan saritua izan da. MATTIN ZEBERIO

Bideoa. Mattin 
Zeberioren 
Nire eguneroko
hautua film laburra
hemen ikusgai.


